
Protokół Nr V/ll 
z posiedzenia sesji Rady Gminy Rudka 

z dnia 25 lutego 2011 roku. 

Ad.pkt. 1. 
Obrady V nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Rudka otworzył Przewodniczący Rady 

Pan Bogdan Kresso o godz. 1000 modlitwą „Ojcze nasz " 
Otwierając posiedzenie powitał Radnych, zaproszonych gości w osobach: Panią 

Danutę Elżbietę Kresso - dyrektora Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w Rudce, Panią 
Krystynę Kuczyńską- Prezesa Związku Nauczycielstwa Polskiego Z-d Oddziału w Brańsku, 
Pana Wójta, Radcę Prawnego, pracowników urzędu, sołtysów oraz mieszkańców gminy 
przybyłych na dzisiejsze posiedzenie. 

Obrady odbyły się w budynku Urzędu Gminy Rudka w sali konferencyjnej. 

Na stan ustawowy skład rady w sesji uczestniczy 15 radnych. 
1. Pan Piotr Marian Barszczewski 
2. Pan Jan Filipowicz 
3. Pan Michał Gawrysiak 
4. Pan Grzegorz Marek Godlewski 
5. Pan Bogdan Kresso 
6. Pani Barbara Kryńska 
7. Pan Andrzej Niemyjski 
8. Pan Kazimierz Olszewski 
9. Pani Honorata Rudkowska 
10. Pani Krystyna Safaryn 
11. Pan Jerzy Józef Stępkowski 
12. Pan Tadeusz Uszyński 
13. Pan Jan Wiński 
14. Pan Ryszard Wiński 
15. Pan Stanisław Zero 

Ad. pkt. 2. 
Kontynuując obrady Pan Przewodniczący stwierdził, że są one prawomocne, po czym 

odczytał proponowany porządek obrad, który został dostarczony w materiałach na sesję: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie ąuorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad IV sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Wójta Gminy z pracy między sesjami. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Rudka na lata 2011 - 2014. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rudka na 2011 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Rudce. 
8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski. 
10. Zamknięcie obrad V sesji Rady Gminy Rudka. 

Po odczytaniu zwrócił się z zapytaniem kto jest za przyjęciem proponowanego 
porządku obrad lub wprowadzeniem zmian proszę o podniesienie ręki. 



Uwag i zapytań nie wniesiono. 

Ad. pkt. 3. 
Pan Przewodniczący Rady przypomniał, że protokół z posiedzenia IV sesji Rady 

Gminy był do wglądu w biurze rady, po czym zwrócił się z zapytaniem czy zostały zgłoszone 
uwagi co do treści protokołu z w/w posiedzenia. 

Uwag i zastrzeżeń co do treści protokołu nie wniesiono. 

W wyniku jawnego głosowania protokół z posiedzenia sesji został przyjęty przez 
radnych jednogłośnie bez odczytania jego treści (15 głosami). 

Pan Radny Piotr Barszczewski zwrócił się z prośbą aby petycja jaka została złożona 
od rodziców dzieci uczęszczających do szkoły w Niemyjach była odczytana na początku sesji. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że porządek został ustalony i przyjęty. Złożona petycja 
zostanie odczytany w pkt 7 porządku obrad tj. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia 
Szkoły Podstawowej w Rudce. 

Ad. pkt. 4. 
Pan Wójt poinformował, że w okresie od ostatniej sesji tj. od dnia 11 lutego br. 

- LGD Kraina Bobra - dobiega końca nabór małych projektów do LGD. Termin upływa 1 
marca. Z każdej gminy może wpłynąć jedne wniosek. Z naszej Parafii Rzymskokatolickiej w 
Rudce wpłynął wniosek na remont elewacji kościoła. W związku z tym, że są mieszkańcy 
chcę powiedzieć, że z tego działania, z tego uczestnictwa w LGD otrzymaliśmy 
dofinansowanie na budowę świetlicy i remizy w Kocach Borowych. Koszt dofinansowania to 
170 tys. zł. Cały kosztorys to 300 tys. zł. Dofinansowanie 50%. Inwestycja będzie 
zrealizowana w tym roku. Przetarg jest w ostatniej fazie przed ogłoszeniem. Do końca marca 
zostanie rozstrzygnięty, a prace rozpoczną się wiosną. 
- odbyły się wspólne posiedzenia komisji, które dotyczyły: 

1. Wyrażenia opinii w sprawie przekształcenia Szkoły Podstawowej w Rudce. 
2. Wyrażenia opinii w sprawie współfinansowania inwestycji drogowych na terenie 

Gminy Rudka. 
3. Wyrażenie opinii w sprawie gospodarowania nieruchomościami należącymi do Gminy 

Rudka. 
Z posiedzenia został sporządzony protokół oraz opinie. 

- tak jak wynikało ze wskazań komisji rady gminy jednym z punktów dyskusji były sprawy 
inwestycji łączonych na terenie gminy. Chodziło o dalszy ciąg budowy chodnika drodze 
wojewódzkiej (przy ul. Brańskiej) oraz przebudowę drogi powiatowej w kierunki z Rudki do 
Olend. Znalazła ona sfinansowanie z programu tzw dróg schetynówek. Ze wskazań komisji 
przeprowadziłem rozmowy w Zarządzie Dróg Wojewódzkich oraz w Zarządzie Dróg 
Powiatowych artykułując nasze braki finansowe celem uiszczenia udziału, który został przez 
sejmik i radę powiatu uchwalony. Czekamy na odzew ze strony Zarządu Dróg Wojewódzkich 
i Powiatowych. 
- przedłożyliśmy jednocześnie dokumentację przetargową do Urzędu Marszałkowskiego na 
rekultywację wysypiska śmieci. Pojawia się możliwość, (które powinniśmy wykorzystać 
oczywiście z zaangażowaniem mieszkańców) zlikwidowania największych dzikich wysypisk, 
które znajdują się zarówno przy Kocach Borowych i Niemyjach Starych Olendach. Aby po 



uporządkowaniu terenu nie dopuścić do stanu pierwotnego. Rekultywacja wysypiska w 
Rudce jest rozłożona na 2 lata. Będzie rozpoczynała się wiosną, a skończy jesienią 2012 roku. 
Jesteśmy jedną z pierwszych gmin, która otrzymała takie dofinansowanie. 
- czekamy na ostateczną kontrolę z Urzędu Marszałkowskiego na sprawdzenie inwestycji pt 
budowa sieci kanalizacyjnej we wsiach Rudka, Karp, Niemyje Nowe, Niemyje Stare, Karp i 
Józefin. Pewnie odbędzie się ona niebawem, a wynika to z podpisanych umów. Chcę 
poinformować, w 90 % spłynęły wpłaty udziału własnego mieszkańców na budowę 
kanalizacji. 
- było ogłoszenie odnośnie zgłaszania zamiaru zdemontowania pokrycia dachowego 
wykonanego z eternitu w 2011 roku zgłosić ten fakt do tut. urzędu. Kto planuje zdjęcie do 
2012 roku powinien się zgłaszać, 
Musimy zebrać zainteresowanych, ile jest tego eternitu by przygotować się dokładnie, ile jest 
planowanych zmian. Dlatego też proponujemy by w miarę możliwości zgłaszać. Szczegółowe 
informacje można uzyskać w referacie gospodarki komunalnej u Pani Sylwii Zarzeckiej. 

Pan Radny Jan Filipowicz prosił o poinformowanie czy musimy podać konkretny 
termin. 

Pan Wójt Andrzej Anusiewicz wyjaśnił, że zgłoszenie do tego programu nie jest 
wiążące. My jako urząd pośredniczymy między Wojewódzkim Funduszem Ochrony 
Środowiska w Białymstoku, a rolnikami. Nie ma takiego ryzyka, że podany termin będzie 
wiążący. 

Kończąc stwierdził, że są to najważniejsze rzeczy, które chciałem Państwu 
przedstawić. 

Kontynuując przebieg posiedzenia Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z 
zapytaniem czy są uwagi lub zapytania co do złożonej informacji: 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Ad. pkt. 5. 

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rudka został dostarczony w materiałach na sesję 
Czy w związku z proponowanym projektem są pytania. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

Kontynuując przebieg posiedzenia Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem do 
Radnych kto jest za tym aby przyjąć w/w uchwałę proszę o podniesienie ręki. 

W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały było 15 głosów. Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie przez Radnych. 

Uchwała Nr V/19/ll Rady Gminy Rudka z dnia 25 lutego 2011 roku w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rudka na lata 2011 - 2014 w załączeniu do 
protokołu z posiedzenia sesji. 



Ad. pkt. 6. 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rudka na 2011 rok. Projekt 

uchwały został dostarczony w materiałach na posiedzenie sesji. Czy w związku z 
proponowanym projektem są pytania. 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do Radnych 

kto jest za tym aby przyjąć w/w uchwałę proszę o podniesienie ręki. 
W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Rudka na 2011 rok było 15 głosów. Uchwała została przyjęta przez radnych jednogłośnie. 
Uchwała Nr V/20/ll Rady Gminy Rudka z dnia 25 lutego 2011 roku w sprawie zmian w 
budżecie Gminy Rudka na 2011 rok w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 7. 
Pan Przewodniczący przypomniał, że kolejny punkt porządku obrad to podjęcie 

uchwały sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Rudce. Poinformował, że 
w dniu dzisiejszym przed sesją wpłynęła petycja rodziców dzieci uczęszczających do Szkoły 
Podstawowej w Niemyjach Nowych, (treść w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji). 

Przewodniczący komisji zapoznali z opiniami członków komisji nt przekształcenia 
Szkoły podstawowej w Rudce (opinie w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji). 

Kontynuując porządek obrad Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy ktoś z 
radnych chce zabrać głos. 

Pan Radny Jerzy Józef Stępkowski na prośbę Prezesa Z.NP zgłosił wniosek o 
uzupełnienie treści uchwały. Zgodnie z Rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów z 2002 
roku uchwała powinna zawierać informację, gdzie przejdą uczniowie z likwidowanej 
placówki, szczegółowe przyczyny decyzji o likwidacji oraz informację o pracownikach (czy 
znajdą zatrudnienie). W związku z tym proszę Pana Radcę Prawnego o bliższe wyjaśnienie 
zgłoszonego wniosku. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że w związku ze zgłoszonym wnioskiem Pana Radnego 
Stępkowskiego ogłosił 10 minutowa przerwę. 

Po przerwie obrady zostały wznowione. 

Pan Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana Radcy Prawnego o wyjaśnienie kwestii 
jaka została zgłoszona przez Pana Radnego Jerzego Stępkowskiego. 

Pan Radca Prawny wyjaśnił charakter tej uchwały. Stwierdził, że jest to uchwała 
intencyjna o zamiarze likwidacji. Ponieważ treść uchwały wynika z art. 59 ustawy o systemie 
oświaty, który, mówi, że organ prowadzący jest obowiązany co najmniej na 6 miesięcy 
zawiadomić o zamiarze likwidacji rodziców uczniów, właściwego Kuratora Oświaty oraz 
organ wykonawczy czyli w naszym wypadku Pana Wójta. W ustawie mówi się w różnym 
znaczeniu kto jest organem wykonawczym. Od 3 lat został wprowadzony art. 5 „c" do ustawy 
o systemie oświaty, który wyraźnie stwierdza, że organ prowadzący jest to rada gminy. 
Dlatego też ona podejmuje uchwałę aby na jej podstawie zawiadomić rodziców i kuratora. 
Nie jest to uchwała wiążąca. Kontynuując swą wypowiedź stwierdził, że według mojej 
wiedzy takie rozporządzenie, które zacytował Pan Radny w ogóle nie istnieje. Jest to 



wskazanie ze strony internetowej związku nauczycielstwa polskiego. W mojej praktyce nie 
zetknąłem się z takim rozporządzeniem jak również nigdzie nie było wskazania co do 
dalszego trybu zatrudnienia nauczycieli. Uważam, że w przedstawionym kształcie uchwała 
jest jak najbardziej prawidłowa. 

Pan Radny Jerzy Józef Stępkowski podziękował za wyjaśnienie, po czym stwierdził, 
że wycofuje swój wniosek. 

Pan Radny Jan Filipowicz - tak jak wyjaśnił Pan Radca ta uchwała, którą podejmiemy 
nie jest wiążąca. To wszystko tak nagle się stało, że my nie możemy się do tego 
przystosować. Jeżeli nie jest wiążąca to dobrze. 

Pan Radny Jan Wiński na pewno jest to przykre spotkanie. Podjęcie takiej decyzji jest 
bardzo trudne. Ja jako sołtys Olend to wszystko przeżyłem. Rodzicom jest ciężko. Ale skąd 
nabrać pieniędzy. Do szkoły uczęszcza bardzo mało dzieci. W popławach, w Kalnicy była 
podobna sytuacja. 

Pan Piotr Marian Barszczewski - w imieniu rodziców dzieci uczących się w 
Niemyjach Nowych zaproponował by wniosek w sprawie likwidacji tej szkoły został 
odłożony. Jest to za szybko, nie jesteśmy jeszcze na to przygotowani aby tak od razu 
zlikwidować tę szkołę. Dzieci są małe, dojazd będzie uciążliwy. Dzieci na pewno nie będą 
miały dobrej opieki. 

Pani Danuta Elżbieta Kresso - Dyrektor ZS im. Jana Pawła II w Rudce stwierdziła, że 
nie chce wnikać w problemy finansowe chociaż one są bardzo ważne. Z punktu widzenia dla 
dobra tych dzieci, za które odpowiadam jako dyrektor pragnę stwierdzić, że nie jest to 
prawda, że ta szkoła jest przyjazna dla dzieci, że warunki są przyjazne. Państwo jako rodzice 
za bardzo emocjonalnie to tego podchodzicie. Klasy 2 osobowe nie są to klasy. Klasy łączone 
jak się można coś w nich nauczyć gdy nauczyciel w ciągu godziny lekcyjnej uczy dwóch 
przedmiotów. W Rudce mamy 2 świetlice zapewniam, że dzieci będą miały dobrą opiekę. 
Prze emocjonalne podejście do tego tematu by to tylko była szkoła one tracą co najmniej 6 lat, 
które już nigdy w życiu nie nadrobią. Zdarzają się pojedyncze dzieci, z którymi rodzice 
pracują i one później sobie radzą. Szkoła prawie nic się nie zmieniła od 30 lat. Wydaje mi się, 
że trzeba tak racjonalnie i rozsądnie pomyśleć o przyszłości własnego dziecka, o stworzenie 
możliwości prawidłowego rozwoju. 

Pani Krystyna Kuczyńska Prezes ZNP - jestem przedstawicielem ZNP, który to 
zazwyczaj broni nauczycieli ale nie tym razem. Zostaliśmy poproszenie o opinię nt zamiaru 
przekształcenia Szkoły podstawowej w Rudce - wyraziliśmy pozytywną opinię (opinia w 
załączeniu). Ja 20 lat pracowałam w Niemyjach, uczyłam wielu uczniów i wiem jaka jest to 
praca w klasach łączonych. Uczę już teraz ósmy rok w Rudce i uważam, że tym dzieciom na 
pewno krzywdy nie będzie. Widzę, że w tej szkole nie jest tak różowo. Pan Wójt obiecuje, że 
nauczyciele przejdą do Rudki i będą mieli pracę. Są to emocje związane z tym, że jest 
zabierana szkoła. 

Pan Radny Jan Filipowicz - słuchałem uważnie co mówiła Pani Dyrektor, że „nasza 
szkoła jest stara", uważam - to nie znaczy, że jest niedobra. 

Pan Andrzej Anusiewicz Wójt Gminy - pragnę jeszcze raz powtórzyć sentencję. 
Rzeczywiście jesteśmy przed trudną decyzją. Jak jako człowiek odpowiedzialny za finanse 



całej gminy muszę mieć na uwadze aby nic w ciągłości - w gminie nie przeszkadzało. 
Rozumiem postawę Państwa Radnych z obwodu w Niemyjach jak również rodziców. 
Ośmielam się również prosić o wyrozumienie organu prowadzącego. Nie odnoszę się do tego 
co dzieje się w innych gminach. Ja jako osoba odpowiedzialna za wszystko co dzieje się w 
gminie jestem zobowiązany pod odpowiedzialnością przed radą, mieszkańcami za to co 
będzie się działo. Chcę zapewnić, ze jeżeli będzie wszystko według zaproponowanego 
porządku, dołożę wszelkich starań osobiście oraz z Panią Dyrektor, Panią Pedagog, aby 
sprawy były prowadzone w sposób należyty ze szczególnym uwzględnieniem nowej sytuacji, 
w której od września mielibyśmy się znaleźć. 

Wobec powyższego Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do Radnych 
kto jest za tym aby przyjąć w/w uchwałę proszę o podniesienie ręki. 
W wyniku jawnego głosowania za przyjęciem uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia 
Szkoły Podstawowej w Rudce było 9 głosów, wstrzymało się 2 radnych oraz 4 głosy przeciw. 
Wobec powyższego Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została przyjęta przez 
radnych. 
Uchwała Nr V/21/2011 Rady Gminy Rudka z dnia 25 lutego 2011 roku w sprawie zamiaru 
przekształcenia Szkoły Podstawowej w Rudce w załączeniu do protokołu z posiedzenia sesji. 

Ad. pkt. 8. 
Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy w tym punkcie ktoś z obecnych 

chce zabrać głos. 

Zapytań i interpelacji nie zgłoszono. 

Ad. pkt. 9. 
Realizując porządek obrad Pan Przewodniczący zwrócił się z zapytaniem czy w tym 

punkcie ktoś chce zabrać głos. 

Pan Radny Grzegorz Marek Godlewski prosząc o głos stwierdził, że po raz kolejny 
porusza temat dotyczący jakości wody. Może u mnie jest coś z przyłączem. Proszę zwrócić 
uwagę na ten odcinek. Jest to po prostu problem. 

Pan Andrzej Anusiewicz - Wójt Gminy - znaleźliśmy się na nowej drodze, która 
dotyczy problemów oświaty. Jednak jeżeli przebrniemy do końca to wszystko co mamy 
zaplanowane będzie bezpieczne. Stwierdził, uwierzcie mi, że jest to najbardziej dogodny 
moment aby sprawę zrealizować. 

Odnośnie wody wyjaśnił, że nie uciekniemy od zaprojektowania stacji uzdatniania 
wody z uwagi na bardzo przestarzałe urządzenia. Doraźnie trzeba w sposób szczególny zając 
się przede wszystkim tym odcinkiem. Podejrzewam, że jest to związane z przyłączem, które 
trzeba wypłukać. Mogę zapewnić, że jak będzie wiosna w jakiś sposób przepłuczemy ten 
odcinek. 

Pan Radny Grzegorz Marek Godlewski prosił o wyjaśnienie jaki jest zamiar dotyczący 
nieistniejącego wysypiska. Stwierdził aby nie było sytuacji dowożenia śmieci. 



Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do Pani Radnej Barbary 
Kryńskiej w jakiej komisji rady gminy chciałaby pracować. 

Pani Radna Barbara Kryńska wyjaśniła, że na razie nie będzie pracować w żadnej z 
komisji rady gminy. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

Ad. pkt. 10. 
25. Obrady V sesji zakończono o godz. 12 modlitwą,zdrowaś Maryjo 

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Gminy 
/ I J /A— 

Barbara Wafcielew ska mgr inż. Bogdan Kresso 


